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   Dr. Balázs Zoltán: Üdvözli a bizottsági tagokat és a megjelent 
előadókat. Megállapítja, hogy a bizottság 3 fő bizottsági tag jelenlétével határozatképes, a 
rendkívüli ülést megnyitja. A bizottság 2012. november 22-ei ülésén hozott határozatokkal 
kapcsolatban észrevétel érkezett, melyet ismertet. Az észrevételben foglaltak a bizottság 
részéről döntést nem igényelnek. Ismerteteti a napirendet, szavazást kér annak elfogadásáról.  
 
PJB 608/2012. (XI. 28.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság elfogadja az előterjesztett napirendi pontokat és azok tárgyalási 
sorrendjét. 
(Szavazati arány: 3 igen szavazat, egyhangú) 
 
 
ELFOGADOTT NAPIREND 
 
1. Előterjesztés a gazdálkodás szempontjából a Gazdasági Működtetési Központhoz 

rendelt intézmények 2011. évi gázenergia költségeire vonatkozó pótlólagos 
előirányzatáról, valamint a költségek 2012. évi tervezéséről 
(Ikt.sz: 117-380/2012. sz. anyag)  
Előterjesztő: László Tamás polgármester 
Előadó: dr. Sárosi Magdolna kabinetvezető 

 
2. Egyebek 
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1. Előterjesztés a gazdálkodás szempontjából a Gazdasági Működtetési Központhoz 
rendelt intézmények 2011. évi gázenergia költségeire vonatkozó pótlólagos 
előirányzatáról, valamint a költségek 2012. évi tervezéséről 
(Ikt.sz: 117-380/2012. sz. anyag)  

 
 
   Dr. Balázs Zoltán: Kéri főigazgató urat tegye meg szóbeli 
kiegészítését.  
 
   Dr. Kovács Imre: Az előterjesztés a GMK és a működtetési körébe 
tartozó intézmények 2011. és 2012. évi gázfogyasztását vizsgálta, mellyel kapcsolatban több 
probléma is felmerült, az anyag ezeket is tartalmazza. A fizetési kötelezettség teljesítéséhez 
bruttó 63.401 eFt előirányzat szükséges.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: A kérdéssel részletesen foglalkozó belső 
ellenőrzési, realizáló megbeszélésen milyen döntések fogalmazódtak meg? 
 
   Dr. Kovács Imre: Az intézkedési terv jóváhagyásra, míg egyes 
időtartamok pontosításra kerültek, annak érdekében, hogy a 2013. évi költségvetés a 
megfelelő módon elkészülhessen, illetve a gázfogyasztás GMK általi ellenőrzése, 
teljesítésigazolása megtörténhessen. Az intézkedési terv végrehajtása folyamatban van. Az 
előirányzat szükségességének okait ismertető táblázat jelen előterjesztés mellékletét képezi.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: Tudomása szerint a forrást az intézményfejlesztési 
alap terhére biztosítanák, ez azonban nem jelenik meg a határozati javaslatban. Javasolja a 
kiegészítést.  
 
   Dr. Sárosi Magdolna: A Pénzügyi Iroda álláspontja szerint elegendő, 
hogy a költségvetésben megjelenik a rendezéshez szükséges összeg. Polgármester úr a 
folyamat egyértelmű levezethetősége miatt terjeszti az anyagot a képviselő-testület elé.  
 
   Gyurcsánszky János: Az 1. számú határozati javaslat a képviselő-
testület által elfogadandó pótlólagos előirányzat biztosításáról szól. Hiányolja az 
összegszerűséget. A határozat a mellékletként csatolt táblázatra sem hivatkozik.  
 
   Dr. Sárosi Magdolna: A képviselő-testület az 1. számú határozattal az 
indokolást fogadja el, a 2. számú határozattal pedig az összegszerűséget hagyja jóvá.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: A gázelőirányzat jelentős alultervezettsége miatt a 
Pénzügyi Iroda, a GMK, az intézmények, a hivatali energetikus mellett maga is felelősséget 
érez. Tájékoztatást kellett volna kérni, a hiba esetleges korábbi észlelése érdekében. A 
hasonló hibák kiküszöbölése érdekében milyen intézkedéseket terveznek, milyen garanciák 
lehetnek?  
 
   Dr. Kovács Imre: A belső ellenőrzési anyagból részletesen kiderül, 
hogy a felmerült problémák mire vezethetőek vissza. A GMK tekintetében abban látja a 
problémát, hogy – a beszámoló benyújtásakor – szóban nem hívták fel a figyelmet arra, hogy 
további költségek merülnek fel. A 2011. évi gázenergia fogyasztás, illetve az előirányzat 
figyelembevételével sem látszott akkora különbség, amely felhívta volna a problémára a 
figyelmet. A tervezési számot a Városgazdálkodási Iroda hibásan adta meg. 
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A számla alapján történő tervezés téves adatokhoz vezetne. A közbeszerzési eljárásba sem 
lettek bevonva. A tervezés kezdetén nem volt meg a kellő apparátus, nem volt energetikus, 
illetve analitikus nyilvántartás sem állt rendelkezésre. A pótlólagos előirányzat ellenére az 
önkormányzatot nem érte kár, mivel a valós fogyasztás kerül kiegyenlítésre, mindössze éves 
csúszással történt a számlázás. Kötbér kiszámlázásra azonban nem kerül sor. Időközben két 
szolgáltató váltás is történt. A GMK-nál lévő két fő energetikus, illetve a részletes 
nyilvántartás jelent garanciát a pontos tervezésre. Azonban hangsúlyozza, hogy az előző évi 
számla, illetve a fogyasztási adatok nem képeznek pontos alapot a tervezéshez. Az ilyen 
típusú tervezést többek között az időjárási viszonyok is nagyban befolyásolják.  
 
   Gyurcsánszky János: Véleménye szerint bázis adatokhoz – például 
átlag hőmérséklet – a tervezés folyamán lehetne igazodni. Fontos lenne a gázfogyasztás 
valamilyen szintű tervezhetősége. A meghatározott – átlag értéken alapuló – tervezett 
összegnél tartalék megjelölésre is lenne lehetőség.  
 
   Báder György: Nagyobb jelentőséget tulajdonít azon módszerek, 
megoldások kifejlesztésének, kivitelezésének, amelyek energia megtakarításhoz vezethetnek. 
Az energiapazarlást minimalizálni kellene.  
 
   Dr. Kovács Imre: A korábbi tervezési szabály alapján az előző három 
év átlag fogyasztását kellett alapul venni. Amennyiben a GMK készíti el a terveket, a 
tervezési folyamatban más szakmai szempontokat is figyelembe vehetnek. A GMK egyik 
célja, hogy naturálisan az energiafogyasztást csökkentse, melynek eddig – érdemi 
meghatározás nélkül – eleget tudnak tenni.  
 
   Dr. Balázs Zoltán: A problémát az átállásból származó árkülönbözet 
okozta, melyet korábban észre kellett volna venni. A vitát lezárja, ismerteti a határozati 
javaslatot, szavazást kér. 
 
PJB 609/2012. (XI. 28.) számú határozat 
 
A Pénzügyi és Jogi Bizottság megtárgyalásra és elfogadásra javasolja a képviselő-
testületnek a gazdálkodás szempontjából a Gazdasági Működtetési Központhoz rendelt 
intézmények 2011. évi gázenergia költségeire vonatkozó pótlólagos előirányzatáról, valamint 
a költségek 2012. évi tervezéséről szóló előterjesztést azzal, hogy a határozati javaslatban 
szerepeljen a konkrét forrás megjelölés. 
Felelős: polgármester 
Határidő: 2012. november 28. 
(Szavazati arány: 2 igen szavazat, 0 ellenszavazat, 1 tartózkodás) 
 
   Dr. Balázs Zoltán: Megköszöni a bizottsági tagok részvételét, az ülést 
bezárja.  
 

K.m.f.  
 
 
 

Komár Renáta 
bizottsági titkár 

Dr. Balázs Zoltán 
elnök 

 


